
وزیـر جدیـد و مطالبـات صـندوق
ذخیره فرهنگیان

محمد داوري
رضامراد صحرايي وزير جديد آموزش و پرورش كه از دوران سرپرستي
تاكنون پيرامون حوزههاي مختلف مواضعي داشته و ابراز نظرهايي
نموده است، در حوزه صندوق ذخيره ورود خوبي نداشته چرا كه واكنش
او در همان شروع كارش نسبت به يكي از مطالبات اساسي اعضاي صندوق
مغاير با خواست بيش از يك ميليون و 600  هزار صاحب سهام و سرمايه
اين موسسه بزرگ اقتصادي بوده است، چرا كه در روز رونمايي از آغاز
فرآيند تخصيص ارزش مالكانه او گفته بود اين طرح شش ماه بايد
متوقف شود كه دليل او عذر بدتر از گناه بود و نه تنها توجيهكننده
نبود، بلكه اعضا و مديران صندوق را عصباني و نااميد نمود. موسسه
صندوق ذخيره فرهنگيان حدود 28 سال است با پرداختيهاي ماهانه اعضا
كه همگي معلم هستند تبديل به يك قطب اقتصادي شده است و
سرمايهگذاري اين موسسه در حوزههاي مختلف به ويژه حوزه نفت و
انرژي و پتروشيمي موجب شده است در تحليلها و برنامههاي اقتصادي،
دولتها هميشه نيمنگاهي به اين بنگاه خصوصي داشته باشند و به همين
دليل هم مديريت دولتي دست از سر اين بنگاه اقتصادي خصوصي بر
نميدارند. تا اطلاع ثانوي كه يكي ديگر از مطالبات اعضاي صندوق
مبني بر اصلاح اساسنامه براي كاهش و حذف مديريت دولتيها تحقق پيدا
كند، وزير آموزش و پرورش به دليل جايگاه حقوقي و بر اساس
اساسنامه فعلي رييس هيات امناي صندوق است و نقش موثري در
رويكردهاي اين صندوق دارد و بايد پاسخگوي مطالبات اعضا نيز باشد
لذا انتظار ميرود آقاي صحرايي در اين حوزه حرف صاحبان اصلي صندوق
را بشنود تا دوباره مرتكب اشتباه اعلام موضوع و تصميم و اقدام در
اين حوزه نشود. رييس هيات امناي صندوق ذخيره بايد نخست بداند كه
اين مجموعه مانند ساير مجموعههاي تحت مديريتش نيست و اگر در ساير
حوزهها وزير است اينجا رييس هيات امنا يعني بالاترين ركن
(متاسفانه در غيبت مجمع عمومي) و جايگزين مجمع عمومي است كه بايد
ثابت كند امين يك ميليونو ششصد هزار معلم بازنشسته و شاغلي است

كه از اين صندوق انتظارات و مطالباتي دارند و…
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 دوم اينكه بايد در فرآيند شورايي نسبت به مسائل صندوق تصميم
بگيرد و بر اساس مصوبات هيات امنا پيش برود لذا از ابراز نظرهاي

شخصي بايد بهشدت پرهيز كند.
براي جلب اعتماد اعضا كه مهمترين شرط موفقيت مديران صندوق در
سطوح مختلف است تعامل با منتخبين استاني و مطالبهگراني كه چندين
سال است پيگير مسائل صندوق هستند اساسيترين اقدامي است كه شخص
رييس هيات امنا بايد مورد توجه قرار دهد در غير اينصورت منصوبان

او نميتوانند تصويرگر درستي از واقعيتهاي صندوق ذخيره باشند.
آقاي صحرايي نبايد فراموش كند كه پيامهاي اعتمادسوز به بدنه بزرگ
اعضاي صندوق ذخيره فرهنگيان تبعات جبرانناپذيري خواهد داشت و
توجه داشته باشد كه اعضاي صندوق در جايگاهي نسبت به او قرار

دارند كه نميتواند با زبان تحكم و دستورالعمل مواجه شود.
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